

Focusing on the communications industry, *Le Fantôme de l'opératrice* is powerfully narrated by a ghostly voice meant to invoke one hundred years worth of female telephone operators and factory workers' voices, as well as to bring attention to the ways in which human production has irreversibly given way to automation. Creatively assembled from over two hundred industrial films and videos and composed entirely of found footage, this film is a poetic lament for lost voices.

Le Fantôme de l'opératrice, un film portant sur l'industrie de la communication, est raconté par une voix fantomatique censée d'incarner cent ans de téléphonistes féminines et d'ouvrières d'usines, et rappeler que la production humaine est irréversiblement remplacée par l'automation. Montage créatif entièrement effectué à partir de séquences trouvées dans plus de 200 films et vidéos industriels, ce film est une lamentation poétique en faveur des voix perdues.

FOREIGN SALES AGENT/VENTES À L'ÉTRANGER productions artifact, 5449 rue St-Dominique,
Suite A, Montreal QC H2T 1V5 Canada. T (514) 495-0175 F (514) 495-0175
info@artifactproductions.ca